
PROTOKÓŁ NR VI/2017 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI SOŁECTWA KUJAWSKA 

23 PAŹDZIERNIKA 2017 ROKU 

 

M. Szewczyk – Sołtys Soł. Kujawska – w I terminie brak wymaganego kworum. II termin 

zaplanowano na godz. 17.15. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców. W II terminie zebrania uczestniczy 18 osób (zał. nr 1 – lista obecności).  

Przedstawił porządek obrad zebrania. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dochody budżetowe w roku bieżącym kształtują się na 

poziomie ponad 83 mln zł, natomiast wydatki bieżące kształtują się na poziomie ponad 78 

mln zł.  

  

Inwestycje planowane w 2018 roku: 

- zakończone zostanie opracowywanie dokumentacji na budowę dróg m.in. na Osiedlu 

Leśnym (termin do 28.02.2018 r.). Powyższe prace zostały zlecone w czerwcu b.r.  

- przebudowa i termomodernizacja świetlicy „Jagódka” – w listopadzie br. zostanie 

wyłoniony Wykonawca robót,  

- przystąpienie do budowy ścieżek rowerowych z Otorowa, drogą powiatową do ul. P. Skargi, 

do ul. Długiej, aż do ul. Leśnej oraz ścieżki rowerowej z Solca do Przyłubia (od ul. Lipowej 

przez Przyłubie do krajowej „10”), w 2018 r./2019 r. Gmina złoży wniosek o dofinansowanie 

z Unii Europejskiej w ramach systemu „Zaprojektuj i wybuduj”.  

- przeprawa promowa – prawdopodobnie jesienią 2018 r. prom powinien zostać uruchomiony. 

85 % kosztów kwalifikowanych całej inwestycji pochodzić będzie ze środków europejskich, 

Pozostałe 15% to środki czterech partnerów: 50% kosztów pokrytych zostanie ze środków 

pochodzących z Urzędu Marszałkowskiego, w pozostałych kosztach partycypować będą 

Gmina Solec Kujawski (300.000 zł), Gmina Zławieś Wielka, powiat bydgoski i toruński.  

- utwardzenia wału przeciwpowodziowego we wsi Otorowo (inwestycja wykonywana przez 

Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych Oddział  w Bydgoszczy). W granicach naszej Gminy 

prace zostaną zakończone w br. 



- od 1 września br. część budynku (segment B) po Szkole przy ul. Kościuszki, została 

zaadaptowana na żłobek. W drugiej części budynku, w przyszłym roku zostanie uruchomione 

przedszkole publiczne prowadzone przez organ nie będący jednostką samorządu 

terytorialnego,   

- ogłoszenie przetargu na budowę ul. Ogrodowej. Przetarg został ogłoszony w październiku 

b.r. Termin składania ofert 24.10.2017 r. W 2018 r. prowadzone będą roboty budowlane 

Planowany termin zakończenia zadania 30.11.2018 r.  

- zagospodarowania terenów zielonych skweru dra Henryka Jordana, 

- przygotowujemy się do wymiany oświetlenia na energooszczędne (w pierwszej kolejności 

na Osiedlu Leśnym) oraz doświetlenia ul. Granicznej.  

- w listopadzie 2017 r. planowane jest przystąpienie do prac związanych z utwardzeniem 

targowiska przy ul. Garbary. 

S. Wrycza – Prezes ZGK Sp. z.o.o – przedstawił harmonogram prac budowy sieci wodno – 

kanalizacyjnej w Soł. Kujawska. Zakład otrzymał pozwolenie na budowę sieci, złożone 

zostały też wnioski o pożyczkę z WFOŚiGW w Toruniu. Czekamy na pozytywne 

rozpatrzenie.  

Harmonogram budowy sieci wod – kan.: 

III kwartał 2018 – IV kwartał 2019 - budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. Młyńskiej, 

III kwartał 2018 – budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. Gen. W. Sikorskiego, 

I kwartał 2019 – budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. Orla, 

III kwartał 2019 – budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. Słowicza, 

III kwartał 2019 – budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. M. J. Piłsudskiego, 

III kwartał 2019 – budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. Sowia.  

Zakład ma opracowany projekt sieci wod – kan w ul. Kopernika. Nie są jednak póki co 

przewidziane środki na jej budowę.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – ul. Kopernika jest przewidziana do poszerzenia w ramach 

planu zagospodarowania przestrzennego.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gmina cały czas szuka rozwiązań dot. tymczasowego 

utwardzenia dróg gruntowych, stąd też  przedstawiciele naszej Gminy odwiedzili  Gminę 



Kisielice, gdzie zapoznali się z nowatorską metodą utwardzania przez nich dróg gruntowych. 

Gmina ta wykorzystała do tego celu taśmę transmisyjną (kauczukową), które stosowane są do 

transportu węgla. Wadą tego rozwiązania jest to, że materiał wykorzystany do utwardzenia 

nie posiada atestu. Gmina Kisielice nie otrzymała też pozwolenia na jej użytkowanie, więc nie 

można jej ubezpieczyć. Ponadto nawierzchnia tej drogi jest śliska i konieczne było wykonanie 

natrysku antypoślizgowego co powiększa koszty stosowanej metody wyrównania drogi 

gruntowej.  

Drugą nowatorską metodę zaprezentował Radny Mateusz Czyżewski. 

 

Radny M. Czyżewski – firma, w której pracuje zamierza przetestować nową metodę 

utwardzenia nawierzchni. Jest to tzw. ekologiczne wzmacnianie gruntu metodą nakładania 

(wciskania) plastikowych kratek. Wytrzymałość nacisku jest bardzo duża, nie wymaga 

odwodnienia. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM - Gmina będzie na bieżąco monitorować, jeśli metoda okaże się 

skuteczna na gminne warunki to rozważymy jej zastosowanie.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – Gmina zamierza wykorzystać kratki produkowane przez 

firmę Thermoplastic do budowy parkingów m.in. na Osiedlu Leśnym. W tym przypadku 

jednak podbudowa musi być wykonana z grysu. 

Ponadto poinformowała, że 16.10.2017 r. odbyły się konsultacje społeczne w sprawie 

przebiegu drogi krajowej S 10. Wszystkie proponowane warianty jej przebiegu opublikowane 

są na stronie internetowej GDDKiA Oddział w Bydgoszczy.          

           

C. Ball – Dyrektor WUM – przybliżył informacje dot. projektu Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2016 – 2023. Dyrektor wskazał 

granice obszaru rewitalizacji oraz powiązania Gminnego Programu Rewitalizacji  

z dokumentami strategicznymi i planistycznymi. Przedstawiono uproszczoną diagnozę Gminy 

Solec Kujawski oraz główne wytyczne GPR związane z demografią, rynkiem pracy, kulturą  

i rekreacją oraz infrastrukturą na terenie objętym rewitalizacją. W projekcie GPR zawarto 

cele, kierunki oraz propozycje konkretnych przedsięwzięć prowadzących do odnowy 

obszarów zdegradowanych. Trwają konsultacje społeczne dot. projektu GPR. Obyło się już 

pierwsze spotkanie otwarte z interesariuszami rewitalizacji w dniu 17.10.2017 r. Dyrektor 

zaprosił na kolejne spotkanie, które odbędzie się 24 października br. w SCK. 

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- zamontowanie barierki przy skrzyżowaniu ul. Kujawskiej – Parkowej (przy torach 



kolejowych) lub przeoranie tego terenu. Piesi przechodzą na skróty, co jest bardzo 

niebezpieczne (mieszkanka), 

- postawienia dwóch dodatkowych lamp oświetleniowych na końcowym odcinku ul. 

Sosnowej (mieszkanka), 

- zwrócenia się prośbą do straży leśnej o możliwość zamontowania kamerek w lesie, w 

miejscach gdzie często wyrzucane są odpady (mieszkanka),  

- wykazu firm działających na Parku Przemysłowym II etap (p. M. Szewczyk), 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG –  kwestię przechodzenia mieszkańców przez skrzyżowanie ul. 

Parkowej z ul. Kujawską poruszymy na zebraniu z mieszkańcami Osiedla Toruńskiego. 

Zostały już wykonane prace (chodniki, przesunięcie oświetlania) w celu prawidłowego 

przechodzenia pieszych na tym skrzyżowaniu. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – wykaz firm działających na PP II etap dostępny 

jest do wglądu w UMiG. 

Pani Z-ca Burmistrza MiG poinformowała, że do końca listopada br. na zlecenie Gminy 

zostanie opracowana dokumentacja techniczna na przebieg i remont rowów melioracyjnych 

od ul. Kujawskiej do ul. Toruńskiej. Coraz więcej mieszkańców buduje się na terenach w 

pobliżu rowów (są one często zasypywane, nie czyszczone itp.). 

 

- palenia przez mieszkańców w piecach materiałami niedozwolonymi i trującymi, 

 

Radny Mateusz Czyżewski zaproponował kontrole posesji pod kątem ilości segregowanych 

odpadów przekazywanych do ZGK.   

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – jeśli zachodzi podejrzenie, że na danej posesji w 

piecach spalany jest niedozwolony materiał, to Gmina wystosowuje do właściciela posesji 

pismo upominające. Nie może jednak wejść i sprawdzić tego faktu  osobiście. Uprawniona do 

tego jest Policja, która może nałożyć mandat.  

 

 

Zebranie zakończono o godz. 18.50. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

                                                                                               Przewodniczący Rady Sołeckiej  

                                                                                                               Tomasz Głowski  



  

 

 


